
   

Utlåtande 2016:88 RI (Dnr 106-1320/2015) 

 

 

Evert Taubes terrass 
Motion (2015:55) av Joakim Larsson (M) 
 

 

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande. 

Motion (2015:55) av Joakim Larsson (M) om Evert Taubes terrass anses 

besvarad med hänvisning till vad som sägs i utlåtandet. 

 

 

 

Föredragande borgarrådet Karin Wanngård anför följande. 

 

Ärendet 

 

Joakim Larsson (M) har väckt en motion om Evert Taubes terrass. Joakim 

Larsson uppfattar Evert Taubes terrass på Riddarholmen som en 

underutnyttjad plats med potential att bli en av stadens mest attraktiva 

mötesplatser.  

I syfte att utveckla Evert Taubes terrass till en attraktiv plats föreslås därför 

att kommunfullmäktige beslutar att uppdra åt exploateringsnämnden och 

övriga berörda nämnder att utreda förutsättningarna för att utveckla Evert 

Taubes terrass till en trygg och välkomnande del av Stockholms innerstad. 

 

Beredning 

 

Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret, exploateringsnämnden, 

fastighetsnämnden, stadsbyggnadsnämnden, trafiknämnden och Södermalms 

stadsdelsnämnd. 



Stadsledningskontoret konstaterar att  Statens fastighetsverk som ägare, 

förutom utarbetat förvaltningsprogram även har ett handlingsprogram för 

Riddarholmen, i vilket, för Evert Taubes terrass, föreslås att bussparkeringen 

utökas något och samtidigt tidsbegränsas, samt att nya bussplatser ställs i 

ordning nedanför Wrangelska palatset för de bussar som behöver stanna till på 

Riddarholmen i väntan på sina passagerare. Stadsledningskontoret konstaterar 

vidare att fastighetsägaren har tagit fram ett handlingsprogram som stödjer sig 

visionärt på förvaltningsprogrammet och att stadens organisation i form av 

trafiknämnden, exploateringsnämnden, Stockholms Hamn AB och Stockholm 

Vatten AB är involverade i arbetet. 

Exploateringsnämnden delar uppfattningen att Evert Taubes terrass bör 

vara tillgänglig för stockholmare och andra besökare, men konstaterar att de i 

motionen föreslagna åtgärderna är en fråga för Statens fastighetsverk då de är 

fastighetsägare till både Evert Taubes terrass och den intilliggande marken. 

Fastighetsnämnden konstaterar att det är Statens fastighetsverk som är den 

stora fastighetsägaren i området och nämnden har för egen del en högst 

begränsad möjlighet att verka i motionens riktning. 

Stadsbyggnadsnämnden delar uppfattningen att Evert Taubes terrass bör 

vara tillgänglig för stockholmare och andra besökare, men konstaterar att de i 

motionen föreslagna åtgärderna är en fråga för Statens fastighetsverk då de är 

fastighetsägare till både Evert Taubes terrass och den intilliggande marken. 

Trafiknämnden konstaterar att Riddarholmen tillhör Statens fastighetsverk 

och staden har därmed inte rådighet över marken, men ställer sig positiv till de 

upprustningar och förbättringar som genomförs och ser Riddarholmens 

evenemangsytor och promenader som vackra och användbara komplement till 

innerstadens friytor. 

Södermalms stadsdelsnämnd håller med motionären om att Evert Taubes 

terrass just nu är en dåligt utnyttjad plats och att platsen med sitt centrala läge 

vid vattnet har mycket stor potential samt ställer sig positiv till Statens 

fastighetsverks arbete och höga ambitioner med Riddarholmen. Vidare tror 

nämnden att många av motionsförfattarens visioner om Evert Taubes terrass, 

som en attraktiv plats och en välkomnande del av Stockholms innerstad, 

kommer att förverkligas under de närmaste åren. 

 

Mina synpunkter 

 

Jag delar motionärens syn att Evert Taubes terrass har potential att blir en mer 

attraktiv och välkomnade plats. Platsen har ett vackert, vattennära läge och 

ligger centralt och har goda möjligheter att locka många besökare. De av 



motionären föreslagna åtgärderna är dock en fråga för Statens Fastighetsverk 

då det är de som är fastighetsägare till både Evert Taubes terrass och den 

intilliggande marken. Fastighetsägaren har tagit fram ett handlingsprogram för 

att utveckla platsen till en mer tillgänglig och levande plats vilket staden ser 

som positivt. I det arbetet är staden i form av trafiknämnden, 

exploateringsnämnden, Stockholms Hamn AB och Stockholm Vatten AB 

självfallet delaktiga i den mån det behövs.   

 

Bilagor 

1. Reservationer m.m. 

2. Motionen 

 

Borgarrådsberedningen tillstyrker föredragande borgarrådets förslag. 

 

Reservation anfördes av borgarråden Joakim Larsson och Cecilia Brinck 

(båda M) enligt följande. 

 

Vi föreslår att kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande. 

 

1. Motion (2015:55) av Joakim Larsson (M) om Evert Taubes terrass bifalls. 

2. Därutöver anförs följande. 

 

Evert Taubes terrass på västra Riddarholmen ligger mellan Wrangelska palatset och 

Riddarfjärden och utgör en del av Norra Riddarholmshamnen. Terrassen anlades i 

början av 1980-talet och fick sitt namn 1983 efter trubaduren Evert Taube. 

Trots sitt ytterst centrala och vattennära läge i staden är terrassen idag en plats utan 

egentlig dragningskraft. Förutom två skulpturer finns egentligen bara en tom och platt 

stensatt yta mot Riddarfjärden med ett fåtal utplacerade bänkar. Den avgränsas 

dessutom av en parkeringsplats för bilar vid Södra Riddarholmshamnen och en 

likaledes tom yta framför Wrangelska palatset. Det gör olyckligtvis Evert Taubes 

terrass till en plats man passerar, snarare än en plats man söker upp och vistas på. 

Platsen är således minst sagt underutnyttjad idag, men besitter potential att bli en av 

stadens mest attraktiva mötesplatser. 

Detta skulle vara möjligt att uppnå med relativt små medel, och vara till gagn för 

såväl stockholmare och besökare som kringliggande verksamheter. Det torde vara fullt 

möjligt att införliva grönska på platsen vilket idag helt saknas, belysning, fler primära 

viloplatser men också sekundära sittplatser som är mer fria och självständiga och där 

man vill sätta sig fastän det inte är planerat för det. På så vis kan fler människor bjudas 

in att använda platsen, eftersom man har olika behov vid olika tillfällen. Ytterligare 

attraktivitet skulle kunna skapas genom möjlighet till aktivitet, exempelvis lekställning 

för barn, boulebana, schackspel eller liknande. 



Det är därför glädjande att remissinstanserna ställer sig bakom motionens 

intentioner och därtill att exploateringsnämnden föreslår att nämnden och andra 

berörda nämnder utreder förutsättningarna att utveckla Evert Taubes terrass för att öka 

trygghet och attraktivitet på platsen. 

 

Särskilt uttalande gjordes av borgarrådet Lotta Edholm (L) enligt följande. 

 

Liberalerna anser att Stockholms stad skulle kunna göra mycket mer för att driva på 

SFV:s arbete med att utveckla hela Riddarholmen – även om vi inte har direkt rådighet 

över marken.  

Riddarholmen har potential att vara en naturlig samlingsplats för stockholmare och 

besökare i staden. Med bostäder, serveringar och badmöjligheter skulle den utvecklas 

till en av Stockholms vackraste stadsdelar 

Till exempel skulle staden kunna erbjuda Statens Fastighetsverk att hitta nya 

lokaler för några av deras hyresgäster så att det blir möjligt att skapa bostäder, något 

som helt saknas på Riddarholmen. Staden kan även erbjuda myndigheten 

Stockholmskonceptet för uteserveringar och nyttobyggnader, liksom arbeta för att 

badförbudet försvinner på lämpliga platser. 

 

Kommunstyrelsen delar borgarrådsberedningens uppfattning och föreslår att 

kommunfullmäktige beslutar följande. 

Motion (2015:55) av Joakim Larsson (M) om Evert Taubes terrass anses 

besvarad med hänvisning till vad som sägs i utlåtandet. 

 

 

Stockholm den 18 maj 2016 

På kommunstyrelsens vägnar: 

K A R I N  W A N N G Å R D  

 

Ulrika Gunnarsson 

 

Reservation anfördes av Joakim Larsson, Cecilia Brinck, Dennis Wedin,  

Johanna Sjö och Markus Nordström (alla M) med hänvisning till Moderaternas 

reservation i borgarrådsberedningen. 

 

Särskilt uttalande gjordes av Lotta Edholm (L) med hänvisning till 

Liberalernas särskilda uttalande i borgarrådsberedningen. 

 



Ersättaryttrande gjordes av Erik Slottner (KD) med hänvisning till  

Moderaternas reservation i borgarrådsberedningen.  



Remissammanställning 
 

Ärendet 

 

Joakim Larsson (M) har väckt en motion om Evert Taubes terrass. Joakim 

Larsson uppfattar Evert Taubes terrass på Riddarholmen som en 

underutnyttjad plats med potential att bli en av stadens mest attraktiva 

mötesplatser.  

I syfte att utveckla Evert Taubes terrass till en attraktiv plats föreslås därför 

att kommunfullmäktige beslutar att uppdra åt exploateringsnämnden och 

övriga berörda nämnder att utreda förutsättningarna för att utveckla Evert 

Taubes terrass till en trygg och välkomnande del av Stockholms innerstad. 

 

Beredning 

 

Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret, exploateringsnämnden, 

fastighetsnämnden, stadsbyggnadsnämnden, trafiknämnden och Södermalms 

stadsdelsnämnd. 

 

Stadsledningskontoret  

 

Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 8 januari 2016 har i 

huvudsak följande lydelse. 

 

Stadsledningskontoret uppfattar att motionen ligger i linje med de mål för staden som 

gestaltas i budget angående stadsmässiga kvalitéer, mötesplatser i stadsrummet, 

trygghetsaspekter etcetera.   

Stadsledningskontoret konstaterar att statliga Fastighetsverket är den helt 

dominerande fastighetsägaren i den enligt stadsmuseet blå-klassade miljön. Endast 

Norstedtsfastigheten har annan ägare.  

Fastighetsverket har förutom utarbetat förvaltningsprogram, även ett 

handlingsprogram för Riddarholmen. Handlingsprogrammet utgör en konkretisering 

av de visioner och mål som togs fram i arbetet med förvaltningsprogrammet för 

Riddarholmen. Flera av förslagen i handlingsprogrammet förutsätter ett samarbete 

mellan olika aktörer, som till exempel Banverket, Stockholm Vatten AB, Stockholms 

trafik- och exploateringskontor samt Stockholms Hamn AB. Andra delar av 

förbättringsmöjligheterna till Riddarholmens yttre miljö har Statens fastighetsverk, 

som byggherre och fastighetsägare, full rådighet över.  

Handlingsprogrammet omfattar allt från entréer och stråk, möblering, vegetation, 

belysning, evenemang, caféer och uteserveringar och möjliga tillbyggnader. För 



turistbussar föreslås en ny vändmöjlighet. För Evert Taubes terrass föreslås att 

bussparkeringen utökas något och samtidigt tidsbegränsas, samt att nya bussplatser 

ställs i ordning nedanför Wrangelska palatset för de bussar som behöver stanna till på 

Riddarholmen i väntan på sina passagerare. 

Stadsledningskontoret konstaterar att fastighetsägaren tagit fram ett 

handlingsprogram som stödjer sig visionärt på förvaltningsprogrammet och att stadens 

organisation i form av trafiknämnden, exploateringsnämnden Stockholms Hamn AB 

och Stockholm Vatten AB är involverade i arbetet.  

Stadsledningskontoret föreslår att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 

att anse motionen besvarad med vad som anförs i stadsledningskontorets 

tjänsteutlåtande. 

 

Exploateringsnämnden 

 

Exploateringsnämnden beslutade vid sitt sammanträde den 4 februari 2016 

att godkänna kontorets tjänsteutlåtande som svar på remiss till 

kommunstyrelsen. 

 

Reservation anfördes av Joakim Larsson m.fl. (M), bilaga 1. 

 

Ersättaryttrande gjordes av Maurice Forslund (KD) som instämde i förslag till 

beslut från Joakim Larsson m.fl. (M). 

 

Exploateringskontorets tjänsteutlåtande daterat den 25 november 2015 har i 

huvudsak följande lydelse. 

 

Kontoret delar uppfattningen att Evert Taubes terrass bör vara tillgänglig för 

stockholmare och andra besökare. Platsen är central i staden och ligger vackert med 

västerläge vid Riddarfjärden. Att vidta de i motionen föreslagna åtgärderna är däremot 

en fråga för Statens Fastighetsverk då de är fastighetsägare till både Evert Taubes 

terrass och den intilliggande marken.  

 

Fastighetsnämnden 

 

Fastighetsnämnden beslutade vid sitt sammanträde den 2 februari 2016 att 

godkänna och överlämna fastighetskontorets tjänsteutlåtande som svar på 

remissen. 

 

Reservation anfördes av Henrik Sjölander m.fl. (M) och Helena Eklund m.fl. 

(L), bilaga 1. 



 

Ersättaryttrande gjordes av Lisa Fuglesang (KD) som instämde i förslag till 

beslut från Henrik Sjölander m.fl. (M) och Helena Eklund m.fl. (L). 

 

Fastighetskontorets tjänsteutlåtande daterat den 30 november 2015 har i 

huvudsak följande lydelse. 

 

När de fantastiska bostadspalats, som en gång byggdes på Riddarholmen förvandlades 

till kontor under kontoriseringen av Stockholms city försvann möjligheten till folkliv 

efter kontorstid. Utan bostäder har stadsdelar i staden svårt att leva upp utanför 

kontorstid. Saknas boende saknas underlag för restauranger och affärer och få 

människor vill röra sig i de livlösa kvälls- och nattmiljöerna som då uppstår. För att få 

denna del av staden att leva upp och nå sin fulla potential bedömer fastighetskontoret 

att platsen behöver befolkas med boende.  

Fastighetskontoret konstaterar att det är Statens fastighetsverk som är den stora 

fastighetsägaren i området och har för egen del en högst begränsad möjlighet att verka 

i motionens riktning. Om Stockholms stad på sikt, i samarbete med Statens 

fastighetsverk, skulle vilja verka för att ånyo befolka denna del så kan 

fastighetskontoret utifrån sitt uppdrag försöka vara behjälpligt med att hitta nya lokaler 

till de befintliga hyresgästerna, så att det blir plats för bostäder. Avseende de konkreta 

åtgärder som motionären föreslår är dessa något som fastighetskontoret inte har 

rådighet över. 

 

Stadsbyggnadsnämnden 

 

Stadsbyggnadsnämnden beslutade vid sitt sammanträde den 25 februari 2016 

följande. 

1. Stadsbyggnadsnämnden beslutar att överlämna kontorets 

tjänsteutlåtande som svar på remissen från kommunstyrelsen. 

2. Stadsbyggnadsnämnden beslutar att omedelbart justera paragrafen. 

 

Reservation anfördes av Joakim Larsson m.fl. (M) och Erik Slottner (KD), 

bilaga 1. 

 

Ersättaryttrande gjordes av Christina Linderholm (C) som instämde i 

reservation anförd av Joakim Larsson m.fl. (M) och Erik Slottner (KD). 

 

Stadsbyggnadskontorets tjänsteutlåtande daterat den 28 januari 2016 har i 

huvudsak följande lydelse. 

 



Stadsbyggnadskontoret välkomnar en utveckling av Riddarholmen för att skapa 

vistelsevärden, mötesplatser och målpunkter för att levande- och tillgängliggöra den 

unika miljön. Kontoret delar också motionärens uppfattning att Evert Taubes Terrass 

bör vara tillgänglig för stockholmare och andra besökare.  

Att vidta de i motionen föreslagna åtgärderna är dock en fråga för Statens 

Fastighetsverk då de är fastighetsägare till både Evert Taubes Terrass och den 

intilliggande marken. Dessa åtgärder kan initieras och utföras av fastighetsägaren utan 

formell hantering från stadsbyggnadskontorets sida.  

 

Trafiknämnden 

 

Trafiknämnden beslutade vid sitt sammanträde den 4 februari 2016 att 

godkänna och överlämna trafikkontorets tjänsteutlåtande som svar på 

remissen. 

 

Reservation anfördes av Bo Arkelsten m.fl. (M), bilaga 1. 

 

Ersättaryttrande gjordes av Mikael Valier (KD) som instämde i förslag till 

beslut från Bo Arkelsten m.fl. (M). 

 

Trafikkontorets tjänsteutlåtande daterat den 12 januari 2016 har i huvudsak 

följande lydelse. 

 

Riddarholmen tillhör Statens fastighetsverk, SFV, och staden har inte rådighet över 

marken. Dessutom är både byggnaderna och marken på Riddarholmen statliga 

byggnadsminnen.  

Platsen nedanför Wrangelska palatset omdanades på 1960-talet tillsammans med 

Evert Taubes terrass av Holger Blom och utformades för att tillskapa rekreationsytor 

för Stockholmarna efter att ångbåtstrafiken avskaffades.  

SFV har sedan en tid tillbaka arbetat med att göra Riddarholmen mer tillgänglig 

och attraktiv med nya, väl belysta stenlagda kajpromenader och torg. Evert Taubes 

terras med omkringliggande ytor har försetts med ledningar för vatten, avlopp och el 

för att möjliggöra fyra nya lägen för kaféer med tillhörande uteserveringar. SFV har 

även byggt nya offentliga toaletter. Både platsen och kajpromenaden är anpassade till 

att användas som evenemangsytor.  

Trafikkontoret ställer sig positiv till de upprustningar och förbättringar som 

genomförs och ser Riddarholmens evenemangsytor och promenader som vackra och 

användbara komplement till innerstadens friytor. 

 

Södermalms stadsdelsnämnd 

 



Södermalms stadsdelsnämnd beslutade vid sitt sammanträde den 4 februari 

2016 att överlämna förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

 

Reservation anfördes av Christoffer Järkeborn m.fl. (M) och Erik Jahn (L), 

bilaga 1. 

 

Ersättaryttrande gjordes av Leif Kroon (KD) som instämde i förslag till beslut 

anfört av Christoffer Järkeborn m.fl. (M) och Erik Jahn (L). 

 

Södermalms stadsdelsförvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 13 januari 

2016 har i huvudsak följande lydelse. 

 

Förvaltningen håller med om att Evert Taubes terrass just nu är en dåligt utnyttjad 

plats och att platsen med sitt centrala läge vid vattnet har mycket stor potential. En 

upprustning och förbättring av platsen skulle ge mycket positivt till Riddarholmen 

likaväl som till hela staden. 

Nästan all mark och alla byggnader på Riddarholmen ägs av staten och förvaltas av 

Statens fastighetsverk (SFV) enligt ett avtal mellan staten och staden som tecknades 

1997. Staden har därmed ytterst liten rådighet över platserna på Riddarholmen.  

SFV har långt framskridna planer på en ambitiös upprustning av all utemiljö på 

Riddarholmen. Planerna har dock förskjutits eftersom stora delar av södra kajen har 

upplåtits till Trafikverket i samband med bygget av Citybanan. I planerna ingår en 

förbättrad promenad längs kajen med nya markbeläggningar, nya sittplatser och ny 

belysning samt möjligheter för evenemang och uteserveringar på bland annat Evert 

Taubes terrass. Ytor för parkering och turistbussar ska också ses över, förbättras och 

förminskas till förmån för gående besökare. Arbetet påbörjades 2015 och fortsätter 

2016. 

Södermalms stadsdelsförvaltning ställer sig positiv till Statens fastighetsverks 

arbete och höga ambitioner med Riddarholmen. Förvaltningen tror att många av 

motionsförfattarens visioner om Evert Taubes terrass, som en attraktiv plats och en 

välkomnande del av Stockholms innerstad, kommer att förverkligas under de närmsta 

åren. 

Förvaltningen föreslår att detta tjänsteutlåtande överlämnas som svar på remissen. 



 

Bilaga 1 

Reservationer m.m. 
 

Exploateringsnämnden 

 

Reservation anfördes av Joakim Larsson m.fl. (M) enligt följande.  

 

1. att nämnden beslutar att tillstyrka motionen 

2. att därutöver anföra följande: 

 

Evert Taubes terrass på västra Riddarholmen ligger mellan Wrangelska palatset och 

Riddarfjärden och utgör en del av Norra Riddarholmshamnen. Terrassen anlades i 

början av 1980-talet och fick sitt namn 1983 efter trubaduren Evert Taube. 1990, till 

100-årsminne av Taubes födelse. 

Trots sitt ytterst centrala och vattennära läge i staden är terrassen idag en plats utan 

egentlig dragningskraft. Förutom två skulpturer finns egentligen bara en tom och platt 

stensatt yta mot Riddarfjärden med ett fåtal utplacerade bänkar. Den avgränsas 

dessutom av en parkeringsplats för bilar vid Södra Riddarholmshamnen och en 

likaledes tom yta framför Wrangelska palatset. Det gör olyckligtvis Evert Taubes 

terrass till en plats man passerar, snarare än en plats man söker upp och vistas på. 

Platsen är således minst sagt underutnyttjad idag, men besitter potential att bli en av 

stadens mest attraktiva mötesplatser.  

Detta skulle vara möjligt att uppnå med relativt små medel, och vara till gagn för 

såväl stockholmare och besökare som kringliggande verksamheter. Det torde vara fullt 

möjligt att införliva grönska på platsen vilket idag helt saknas, belysning, fler primära 

viloplatser men också sekundära sittplatser som är mer fria och självständiga och där 

man vill sätta fastän det inte är planerat för det. På så vis kan fler människor bjudas in 

att använda platsen, eftersom man har olika behov vid olika tillfällen. Ytterligare 

attraktivitet skulle kunna skapas genom möjlighet till aktivitet, exempelvis lekställning 

för barn, boulebana, schackspel eller liknande. 

Det är därför glädjande att exploateringskontoret ställer sig bakom motionen och 

därtill föreslår att exploateringsnämnden och andra berörda nämnder utreder 

förutsättningarna att utveckla Evert Taubes terrass för att öka trygghet och attraktivitet 

på platsen. 

 

Fastighetsnämnden 

 

Reservation anfördes av Henrik Sjölander m.fl. (M) och Helena Eklund m.fl. 

(L) enligt följande.  

 

1. att nämnden beslutar att tillstyrka motionen 



 

2. att därutöver anföra följande: 

 

Evert Taubes terrass på västra Riddarholmen ligger mellan Wrangelska palatset och 

Riddarfjärden och utgör en del av Norra Riddarholmshamnen. Terrassen anlades i 

början av 1980-talet och fick sitt namn 1983 efter trubaduren Evert Taube. 1990, till 

100-årsminne av Taubes födelse. 

Trots sitt ytterst centrala och vattennära läge i staden är terrassen idag en plats utan 

egentlig dragningskraft. Förutom två skulpturer finns egentligen bara en tom och platt 

stensatt yta mot Riddarfjärden med ett fåtal utplacerade bänkar. Den avgränsas 

dessutom av en parkeringsplats för bilar vid Södra Riddarholmshamnen och en 

likaledes tom yta framför Wrangelska palatset. Det gör olyckligtvis Evert Taubes 

terrass till en plats man passerar, snarare än en plats man söker upp och vistas på. 

Platsen är således minst sagt underutnyttjad idag, men besitter potential att bli en av 

stadens mest attraktiva mötesplatser.  

Detta skulle vara möjligt att uppnå med relativt små medel, och vara till gagn för 

såväl stockholmare och besökare som kringliggande verksamheter. Det torde vara fullt 

möjligt att införliva grönska på platsen vilket idag helt saknas, belysning, fler primära 

viloplatser men också sekundära sittplatser som är mer fria och självständiga och där 

man vill sätta fastän det inte är planerat för det. På så vis kan fler människor bjudas in 

att använda platsen, eftersom man har olika behov vid olika tillfällen. Ytterligare 

attraktivitet skulle kunna skapas genom möjlighet till aktivitet, exempelvis lekställning 

för barn, boulebana, schackspel eller liknande. 

Vi noterar att fastighetskontoret framhåller att förvaltningen inte har rådighet över 

de åtgärder som föreslås i motionen, men att man delar andemeningen om att Evert 

Taubes terrass utgör en synnerligen bortglömd plats i staden som bör utvecklas. I 

sammanhanget kan det tilläggas att exploateringskontoret, i sitt eget remissvar, ställer 

sig bakom motionen och därtill föreslår att exploateringsnämnden och andra berörda 

nämnder utreder förutsättningarna att utveckla Evert Taubes terrass för att öka 

trygghet och attraktivitet på platsen.   

 

Stadsbyggnadsnämnden 

 

Reservation anfördes av Joakim Larsson m.fl. (M) och Erik Slottner (KD) 

enligt följande.  

 

1. att stadsbyggnadsnm Larsson m.fl. (M) tillstyrka motionen 

2. att dtadsbyggnadsnm Larsson m. 

 
Trots sitt ytterst centrala och vattennära läge i staden är Evert Taubes terrass idag en 

plats utan egentlig dragningskraft. Förutom de två skulpturerna finns egentligen bara 

en tom och platt stensatt yta mot Riddarfjärden med ett fåtal utplacerade bänkar. Den 

avgränsas dessutom av en parkeringsplats för bilar vid Södra Riddarholmshamnen och 



 

en likaledes tom yta framför Wrangelska palatset. Det gör olyckligtvis Evert Taubes 

terrass till en plats man passerar, snarare än en plats man söker upp och vistas på. 

Platsen är således minst sagt underutnyttjad idag, men besitter potential att bli en av 

stadens mest attraktiva mötesplatser.  

Detta skulle vara möjligt att uppnå med relativt små medel, och vara till gagn för 

såväl stockholmare och besökare som kringliggande verksamheter. Det torde vara fullt 

möjligt att införliva grönska på platsen vilket idag helt saknas, belysning, fler primära 

viloplatser men också sekundära sittplatser som är mer fria och självständiga och där 

man vill sätta fastän det inte är planerat för det. På så vis kan fler människor bjudas in 

att använda platsen, eftersom man har olika behov vid olika tillfällen. Ytterligare 

attraktivitet skulle kunna skapas genom möjlighet till aktivitet, exempelvis lekställning 

för barn, boulebana, schackspel eller liknande. På så vis kan Evert Taubes terrass 

utvecklas till en trygg och välkomnande del av Stockholms innerstad. 

Det är glädjande att stadsbyggnadskontoret välkomnar en utveckling av 

Riddarholmen för att skapa vistelsevärden, mötesplatser och målpunkter för att 

levande- och tillgängliggöra den unika miljön. Likaså att kontoret delar uppfattningen 

att Evert Taubes Terrass bör vara tillgänglig för stockholmare och andra besökare. 

Vi konstaterar att åtgärder på platsen är en fråga för Statens Fastighetsverk i 

egenskap av fastighetsägare och den intilliggande marken. Dessa åtgärder kan initieras 

och utföras av fastighetsägaren utan formell hantering från stadsbyggnadskontorets 

sida. 

 

Trafiknämnden 

 

Reservation anfördes av Bo Arkelsten m.fl. (M) enligt följande.  

 

1. att nämnden tillstyrker motionen 

2. att därutöver anföra följande: 

 

Evert Taubes terrass på västra Riddarholmen ligger mellan Wrangelska palatset och 

Riddarfjärden och utgör en del av Norra Riddarholmshamnen. Terrassen anlades i 

början av 1980-talet och fick sitt namn 1983 efter trubaduren Evert Taube. 1990, till 

100-årsminne av Taubes födelse. 

Trots sitt ytterst centrala och vattennära läge i staden är terrassen idag en plats utan 

egentlig dragningskraft. Förutom två skulpturer finns egentligen bara en tom och platt 

stensatt yta mot Riddarfjärden med ett fåtal utplacerade bänkar. Den avgränsas 

dessutom av en parkeringsplats för bilar vid Södra Riddarholmshamnen och en 

likaledes tom yta framför Wrangelska palatset. Det gör olyckligtvis Evert Taubes 

terrass till en plats man passerar, snarare än en plats man söker upp och vistas på. 

Platsen är således minst sagt underutnyttjad idag, men besitter potential att bli en av 

stadens mest attraktiva mötesplatser.  



 

Detta skulle vara möjligt att uppnå med relativt små medel, och vara till gagn för 

såväl stockholmare och besökare som kringliggande verksamheter. Det torde vara fullt 

möjligt att införliva grönska på platsen vilket idag helt saknas, belysning, fler primära 

viloplatser men också sekundära sittplatser som är mer fria och självständiga och där 

man vill sätta fastän det inte är planerat för det. På så vis kan fler människor bjudas in 

att använda platsen, eftersom man har olika behov vid olika tillfällen. Ytterligare 

attraktivitet skulle kunna skapas genom möjlighet till aktivitet, exempelvis lekställning 

för barn, boulebana, schackspel eller liknande. 

Vi noterar att trafikkontoret framhåller att förvaltningen inte har rådighet över de 

åtgärder som föreslås i motionen, men att man delar andemeningen om att Evert 

Taubes terrass utgör en synnerligen bortglömd plats i staden som bör utvecklas. I 

sammanhanget kan det tilläggas att exploateringskontoret, i sitt eget remissvar, ställer 

sig bakom motionen och därtill föreslår att exploateringsnämnden och andra berörda 

nämnder utreder förutsättningarna att utveckla Evert Taubes terrass för att öka 

trygghet och attraktivitet på platsen. 

 

Södermalms stadsdelsnämnd 

 

Reservation anfördes av Christoffer Järkeborn m.fl. (M) och Erik Jahn (L) 

enligt följande.  

 

1. Att tillstyrka motionen 

2. Att därutöver anföra 

 

Evert Taubes terrass på västra Riddarholmen ligger mellan Wrangelska palatset och 

Riddarfjärden och utgör en del av Norra Riddarholmshamnen.  

Trots sitt ytterst centrala och vattennära läge i staden är terrassen idag en plats utan 

egentlig dragningskraft. Förutom två skulpturer finns egentligen bara en tom och platt 

stensatt yta mot Riddarfjärden med ett fåtal utplacerade bänkar. Den avgränsas 

dessutom av en parkeringsplats för bilar vid Södra Riddarholmshamnen och en 

likaledes tom yta framför Wrangelska palatset. Det gör olyckligtvis Evert Taubes 

terrass till en plats man passerar, snarare än en plats man söker upp och vistas på. 

Platsen är således minst sagt underutnyttjad idag, men besitter potential att bli en av 

stadens mest attraktiva mötesplatser.  

Detta skulle vara möjligt att uppnå med relativt små medel, och vara till gagn för 

såväl stockholmare och besökare som kringliggande verksamheter. Det torde vara fullt 

möjligt att införliva grönska på platsen vilket idag helt saknas, belysning, fler primära 

viloplatser men också sekundära sittplatser som är mer fria och självständiga och där 

man vill sätta fastän det inte är planerat för det. På så vis kan fler människor bjudas in 

att använda platsen, eftersom man har olika behov vid olika tillfällen. Ytterligare 

attraktivitet skulle kunna skapas genom möjlighet till aktivitet, exempelvis lekställning 

för barn, boulebana, schackspel eller liknande. 



 

 

 


